
ÄLDRERÅDET I JOMALA KOMMUN  
 

  

MÖTE NR. 9   Kommunkansliet                    2023-09-19 

Närvarande          Namn       Befattning                     Närvarande 

Elsbet Jansson (EJ)                  ordförande 

Anders Karlsson (AK)              vice ordförande 

Ragnhild Wideman (RW)       medlem 
Solbritt Blomqvist (SB)           medlem 

Henrik Flöjt (HF)                      medlem 

Sanna Lindroos (SL)                äldreomsorgschef, sekreterare 
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Mötets konstituerande Ordförande öppnar mötet kl. 13:00 

 Äldrerådet konstaterar att mötet är lagligen sammankallat och beslutsfört. 

 Föredragningslistan godkänns. 

Budgetering 2024: Ärdreomsorgschefen redogör kortfattat vad som omfattas i äldreomsorgens 

budgetförslag inför 2024. Därtill redogörs om tankar och utvecklingsideér för 

äldreomsorgens verksamhet framledes.     

⋅ införandet av servicesedlar; systemstöd krävs för införande och KST har i 

samarbete med Mariehamns stad inlett en förstudie som finansieras med 

Landskapets bidrag.   

⋅ Omsorg på distans; möjligheten att införa digital service för bl.a. tillsynsbe-

sök (nattillsyn) utreds och mall har inhämtats från Österbottens välfärds-

område. 

⋅ Seniorinfopunkt; I budget 2024 föreslås att i arbetsuppgifterna för äldre-

omsorgens byråsekreterare inkluderas seniorstöd som innefattar service-

punkt dit äldre, deras anhöriga och andra intresserade kan vända sig med 

frågor kring kommunens äldreomsorg samt få stöd och råd i frågor som be-

rör t.ex. trygghet i hemmet/ tekniska lösningar, hjälpmedel, kost mm. Där-

till kan seniorstödet vägleda om ärendet behöver skötas av en annan myn-

dighet än kommunen. 

⋅ Dagverksamhet Rönngården; Vi utreder huruvida det bör ordnas regelbun-

den dagverksamhet i Rönngården t.ex. initialt en fast dag i veckan.  

Medborgarinitiativet: Diskussion kring medborgarinitiativet vad gäller hyreslägenheter för pensionärer 

i Jomala (ärendet bordlades andra gången vid rådets senaste möte den 

26.4.2023). Äldrerådet i Jomala är av åsikt att kommunen bör tillhandahålla hy-

reslägenheter som både till planlösning (handikappvänligt) och till kostnad skulle 
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fungera för äldre personer. Äldrerådet framför även att Jomala kommun behö-

ver inte nödvändigtvis själv bygga eller tillhandahålla bostäderna, men de bör 

köpa sig och/ eller subventionera hyran om tillgången är av privata marknaden.  

Rådets medlemmar är av åsikt att hyreslägenheterna avsedda för äldre, inte ska 

centraliseras till ett ställe utan bör spridas geografiskt i kommunen.  

Ny klientavgiftslag: Landskapsregeringen har den 5.4.2023 inkommit med begäran om yttrande över 

förslag till ändring i klientavgiftslagen. Den korta remisstiden medgav inte att 

äldrerådet hördes genom ett sammanträde, men kommunen har i sitt utlåtande 

meddelat att äldreomsorgschefen samlar in äldrerådets eventuella synpunkter 

och delger landskapsregeringen dessa.  

Rådets enda synpunkt handlade om fastställande av klientavgifter för dygnet 

runt boendeservice, som enligt förslag baserar sig på makarnas gemensamma 

inkomster. Rådet anser att endast den vårdbehövandes inkomster bör beaktas 

när avgiften för boendeservice fastställs. 

Fixarmalte: Äldrerådet önskar framföra till kommunens tekniska förvaltning att en service-

man eller s.k. ”fixarmalte” bör inrättas eller invigas för att specifikt hjälpa kom-

munens äldre i sysslor som blivit svåra att bemästra eller t o m övermäktiga att 

hantera med stigande ålder, t.ex. snöskottning, gräsklippning, sandning på vin-

terhalkan, byte av utebeslysning etc.  

 Äldreomsorgschefen har lovat att per e-post till tekniska chefen framföra rådets 

önskemål. 

Mötets avslutande   Mötet avslutas kl. 15:00 

 

 

 

_______________________________  ______________________________ 

Elsbet Jansson, ordförande   Sanna Lindroos, äldreomsorgschef och sekreterare 


